
 
27. november 2024 

J.nr. 2024-0388168 

Teknik- og Miljøudvalget 

 

Teknik- og Miljøforvaltningen 

 

 

Opfølgning på Teknik- og Miljøforvaltningens borgermøde den 8. 

oktober 2024 om foranalysen vedr. en bylivsgade i Hovedvagtsgade: 

 

1. Hvilke problemer skal projektet løse? 

 

2. Lokaludvalget fastholder, at Hovedvagtsgade skal udvikles i 

henhold til Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen, hvor 

den er udpeget til "lokalgade". Alt andet vil være en udhuling af 

byrums- og trafikplanen og udstille, at den forudgående, 

langvarige borgerdialog om byrums- og trafikplanen var 

meningsløs. 

 

3. Hvis projektet for Hovedvagtsgade skal køre videre, foreslår 

lokaludvalget,  

 

1) at gaden skal være grøn og have ikke-kommercielle 

opholdsmuligheder, men med ro om natten. 

2) at gaden til stadighed vedligeholdes og holdes pæn. 

Udgifterne til renholdelse og vedligeholdelse af gaden skal 

indgå i Teknik- og Miljøudvalgets beslutningsgrundlag  

3) at gaden skal indeholde beboerparkering; bilernes fart skal 

være lav. 

4) at byrummet skal underbygge den historicistiske 

bygningsmasse. 

5) at gaden skal have sin egen identitet som en rolig gade i et 

nattelivsområde. 

 

4. Til deltagernes frustration indeholdt borgermødet den 8. oktober 

2024 ikke en opsamling i plenum på de inputrunder, der blev 

gennemført. 

 

Indre By Lokaludvalg vedtog denne henvendelse i sit møde den 14. 

november 2024. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Bent Lohmann, 

forperson i Indre By Lokaludvalg 


